
دعواي استقلال و ساكت بالا گرفت
تهديد فدراسيون فوتبال به تعليق!

محروميت س��ه بازيكن اس��تقلال همچنان به قوت خود باقي است و 
همين مسئله جدال بين سرمربي اين تيم و فدراسيون فوتبال را به اوج 
خود رسانده است. پس از حذف تيم اميد از جام ملت هاي آسيا بود كه 
مسئولان فدراسيون فوتبال سه بازيكن آبي پوش را به دليل عدم همراهي 
اميدها در اين رقابت ها از حضور در ليگ برتر محروم كردند. اگرچه گفته 
مي شد اين رأي لغو شده اما تكذيب اين خبر خون عليرضا منصوريان را 
به جوش آورد. انتقادهاي منصوريان به جدال لفظي او با ساكت، مدير 
تيم هاي ملي در برنامه نود كشيده شد، تا احتمال اعمال محروميت براي 
اين مربي نيز دور از انتظار نباش��د. حضور محمد مايلي كهن در تمرين 

استقلال و حمايت از آبي ها هم درنوع خود جالب توجه بود. 
   عصبانيت علي منصور

سرمربي استقلال هم از مديرعامل باشگاه و هم از دست فدراسيون فوتبال 
عصباني و ناراحت است. چند روز پيش سايت باشگاه اعلام كرد كه پس از 
مذاكره رضا افتخاري و مهدي تاج محروميت س��يد مجيد حسيني، اميد 
نورافكن و مهدي قائدي لغو خواهد شد، اما اين اتفاق رخ نداد تا عصبانيت 
منصوريان به اوج برسد. علاوه بر اين سرمربي آبي ها معتقد است، محروم 
كردن سه بازيكن اصلي او غيرقانوني بوده و استقلال مي تواند به خاطر همين 
موضوع به فيفا شكايت كند. عليرضا منصوريان در برنامه نود روي خط آمد 
تا دراين باره صحبت كند: »نيازي نيس��ت با كلمات بازي شود و قوانين را 
آنطور كه دلتان مي خواهد تفسير كنيد. طبق قانون فيفا حضور بازيكنان در 
مسابقات زير 22 سال و. . . در صورت تعامل فدراسيون با باشگاه هاست كه يك 
بازيكن در كدام تيم بازي كند. چهار سال قبل مسابقات ما در تيم اميد بود 
كه من خواستم مسابقات ليگ، يك هفته به تعويق بيافتد، ولي اينطور نشد؛ 
پرسپوليس، استقلال، سايپا و. . . بازيكناني در تيم ما داشتند، ولي تنها تيم 
نفت به ما بازيكن داد. آيا فدراسيون فوتبال بايد ملزم به اجراي خواسته هاي 
فيفا و  اي اف سي باشد يا خير؟« منصوريان با خطاب قراردادن مدير تيم هاي 
ملي، س��اكت را مس��بب محروميت بازيكنانش خواند: »اين محروميت 
درخواست شخص آقاي ساكت بوده است؛ چرا سه بازيكن را محروم كرديد، 
در حالي كه يك بازيكن را به طور قطعي مي خواس��تيد و در نامه اش��اره 
كرده بوديد؟ مگر ما تا الان با تيم ملي تعامل نكرديم؟ ما به فدراسيون نامه 
فرستاديم، ولي چرا اين نامه به كميته انضباطي نرفته است؟ آقاي ساكت، 
بندي كه هنوز تأييد نشده را عنوان مي كند. آقاي ساكت! همان اندازه كه 
پرچم ايران براي شما مقدس است براي ما هم هست. شما براي قدرت نمايي 
در فوتبال، سراغ بد تيمي آمده ايد. اگر به فيفا شكايت كنيم من مي گويم 

فدراسيون فوتبال ما تعليق و بازي با صنعت نفت تكرار خواهد شد.«
  توهين نكردم

مدير تيم هاي مل��ي از تصميم كميته انضباطي فدراس��يون حمايت كرد. 
محمدرضا ساكت در واكنش به اظهارات و تهديدهاي منصوريان گفت: » دهم 
تيرماه حسن زاده، رئيس كميته انضباطي در مصاحبه اي به طور جدي اعلام 
كرد، بر اساس ماده 83 تمام باشگاه ها موظف هستند، بازيكن در اختيار تيم 
 AFC ملي قرار دهند. او ادامه داد: مسابقاتي كه در فيفا دي نبود، ولي وقتي
مي گذارد، براساس ماده 83 بازي ملي است. در آبان ماه 92 در مجمع عمومي 
فدراسيون فوتبال تصويب شده و از فصل 94- 93 به اجرا درآمده كه در صورت 
عدم همراهي باشگاه ها با تيم ملي محروميت ها اعمال شود. كميته انضباطي ما 
يك كميته سازمان يافته است و براساس ضوابط و مقررات كار مي كند. « ساكت 
در ادامه به رعايت نكردن توافقات از سوي باشگاه استقلال اشاره كرد: » سه بار 
افتخاري در دفتر رياست فدراسيون حضور يافت و قرار شد، اين سه بازيكن 
استقلال از اردوي ارمنستان اين تيم به اردوي تيم ملي اميد بروند؛ مكاتبات 
هم انجام شد، ولي باشگاه استقلال بعداً مكاتبه كرد كه اين دو بازيكن را ببريد 
و دو بازيكن ديگر را نبريد. در قوانين آمده هرگاه بازيكني به تيم ملي دعوت 
مي شود، بايد حضور پيدا كند. حتي يك نفر از باشگاه استقلال به قرقيزستان 
رفت تا هماهنگي لازم براي حضور بازيكنان را انجام دهد و تمام ابعاد موضوع 
پيش بيني شده بود. هيچ مقامي از فدراسيون در رأي كميته انضباطي تأثير 
نداشت و آنها بر اساس مستندات خود رأي دادند؛ اتهام زدن اين موضوع به افراد 
مختلف، كم لطفي است؛ همه ما ناراحت هستيم چرا اين اتفاق افتاده است. اگر 
ناهماهنگي بين اركان باشگاه استقلال نبوده اين چيزي نيست كه ما از كنار 
آن بگذريم و كميته انضباطي روي آن دست گذاشته است. متأسفم در رسانه 
ملي ما يكديگر را به دروغ متهم مي كنيم؛ آقاي منصوريان! ما يك كلمه بي ادبي 
نسبت به شما نداشتيم؛ تمام برنامه ما با باشگاه استقلال هماهنگ شد بود و 

مسئله خروج آقاي حسيني حل شد كه براي او بليت گرفتند.«

 ورزشكار تحصيل كرده
 با چالش هاي فرهنگي كمتري روبه رو مي شود

توجه فوتباليست ها و مربيان به تحصيلات 
عاليه عامل بسيار مهمي براي پويايي فرهنگ 
ورزشكاران لس��ت؛ چراكه اين قشر الگو و 
نماد يك جامعه هس��تند. سال هاست كه 
ورزش فقط تفريح نيست و به مقوله اي براي 
روابط بين الملل و مرتفع كردن چالش هاي 
اجتماعي محسوب مي ش��ود. بدون شك 
قهرمانان ورزش��ي در بين مردم از وجاهت 
اجتماعي زيادي برخوردار هستند و به خاطر 
همين جايگاه اجتماعي است كه بايد از نظر تحصيلات و سطح علمي نيز 
وجاهت لازم را داش��ته باشند. نسل هاي گذش��ته اغلب از دبيرستان ها و 
دانشگاه ها جذب ورزش و فوتبال مي شدند. به همين خاطر است كه باشگاه ها 
بايد با كمك مس��ئولان طرح هاي فرهنگي را برنامه ريزي كرده و به اجرا 
درآورند. در صورتي كه ورزشكار ما تحصيلات عاليه داشته باشد، در دوران 
حرفه اي خود با چالش هاي فرهنگي كمتري روبه رو خواهد شد. بازيكناني 
كه پيراهن پرسپوليس و استقلال را به تن مي كنند، يك شبه ره صد ساله را 
طي مي كنند و به شهرت بالايي مي رسند. اين بازيكنان به غير از سطح فني 
بايد از لحاظ فرهنگي نيز وجاهت لازم را داشته باشند و جايگاه باشگاه خود 
را درك كنند. اين قشر به خاطر همين شهرت به شدت زير ذره بين هستند 
و همه رفتارهاي آنها در جامعه بازخورد دارد. اگرچه در نسل كنوني اشتياق 
براي رسيدن به مدارج بالاي علمي كمرنگ شده، اما اين وظيفه مسئولان و 
باشگاه هاست كه براي جوانان چه بازيكن و چه مربي انگيزه هاي لازم را ايجاد 
كنند. مصاحبه هاي بازيكنان نسل هاي گذشته را با مصاحبه هاي امروزي 
مقايسه كنيد؛ بيشتر آنها تحصيل كرده بودند و در صحبت هايشان موارد 
زيادي را رعايت مي كردند؛ چراكه به اين مهم رسيده بودند، حفظ شأن و 
شئونات خانواده با اعضاي آن است. بالا رفتن سطح علمي قطعاً به مربيان و 
بازيكنان كمك مي كند تا جايگاه خود و تيم شان را بيش از پيش درك كنند. 
اميدواريم روزي همه باشگاه ها آكادمي هاي حرفه اي داشته باشند و به مسائل 
فرهنگي توجه بيشتري كنند. بدون شك برطرف كردن چالش هاي فرهنگي 

به از بين بردن بسياري از مشكلات فوتبال و ورزش كمك خواهد كرد. 

همه بايد بدانند تيم ملي حرمت دارد
جنجال پي��ش آم��ده در اردوي تيم ملي 
واليبال و متعاقب آن خ��ط خوردن عادل 
غلامي از ليس��ت ش��اگردان كولاكوويچ 
واكنش هاي زي��ادي را به همراه داش��ت. 
محمدرضا داورزني، معاون ورزش قهرماني 
وزارت ورزش و سرپرست فدراسيون واليبال 
در اين خصوص گفت: »غلامي بازيكن خوبي است و شخصاً دوستش 
دارم،  اما اتفاقي كه رخ داد، زش��ت بود و حت��ي اين علاقه هم باعث 
نمي شود تا رفتارش بخشيده ش��ود. ما مجبور به حمايت از تصميم 
كادر فني هستيم و اين به نفع تيم ملي است. اميدوارم همه متوجه اين 
موضوع باشند كه حضور در تيم ملي حرمت دارد و بايد اين حرمت را 
حفظ كنند. مطمئناً غلامي از رفتاري كه انجام داده پشيمان است، اما 

چاره اي جز كنار گذاشتن او و تبعيت از تصميم كادر فني نداريم.«

آسيب اعتياد در كمين تماشاگران فوتبال
استعمال مواد مخدر در ورزشگاه ها موضوعي نيست كه به سادگي بتوان 
از كنار آن عبور كرد، دوشنبه شب بود كه دوربين مخفي برنامه نود در 
بين تماشاگران، از واقعيت تلخ خريد و فروش مواد مخدر در استاديوم 
آزادي پرده داشت. در حالي فدراسيون فوتبال هفته گذشته قانون منع 
استعمال دخانيات در ورزشگاه ها را ابلاغ كرد كه به نظر مي رسد برخورد 
با پديده زش��ت پديده خانمان سوز فروش و اس��تعمال مواد مخدر در 
استاديوم ها بايد بيشتر از گذشته مورد توجه مسئولان قرار بگيرد. اين 
در شرايطي است كه ورزش به عنوان يكي از راهكارهاي مبارزه با اعتياد 
شناخته مي شود، در چنين شرايطي استعمال و فروش مواد مخدر در يك 
فضاي ورزشي زنگ خطر بزرگي براي جوانان و تماشاگراني است كه در 
استاديوم ها را براي تفريح و گذران اوقاتشان انتخاب مي كنند. در چنين 
جوي كه مي بايست با توجه به روح ورزش، سالم باشد، پديده هايي مانند 
مواد مخدر مي تواند ورزش��گاه ها را به يك فضاي ناامن براي خانواده ها 
و فرزندانش��ان تبديل كند. اگر تا گذشته مس��ئله فحاشي هاي ركيك 
برخي از تماشاگران سبب شده تا برخي خانواده ها و هواداران فوتبال، 
از رفتن به ورزشگاه اجتناب كنند، حالا با توجه به شيوع خريد و فروش 
و همچنين استعمال مواد مخدر در بين تماشاگران، فضاي استاديوم ها 
ناسالم تر و آلوده تر شده و اين مسئله به طور قطع در حضور تماشاگران 

در استاديوم ها تأثير خواهد گذاشت. 
آلوده شدن جو استاديوم ها در حالي است كه اماكن ورزشي و مسابقاتي كه 
برگزار مي شود، همان طور كه اشاره شد يكي از بهترين برنامه هاي تفريحي 
و سرگرمي است كه مي تواند جوانان را جذب كند. با اين حال آلوده شدن 
چنين فضاهايي به مواد مخدر، علاوه بر آس��يب هايي كه مي تواند براي 
جوانان و خانواده ها داشته باش��د و آنها در معرض اعتياد قرار دهد، يك 
فرصت بزرگ را از جامعه براي پر كردن اوقات فراغت مي گيرد و اين سبب 
خواهد شد تا استاديوم ها و مسابقات ورزشي كه ظرفيت بزرگي براي جذب 
جوانان است، از دست برود و حضور در چنين اماكني يك جوان را مي تواند 
با اعتياد به عنوان يكي از بيشترين آسيب هاي اجتماعي كه امروز جوانان را 
گرفتار كرده است، روبه رو كند. در چنين شرايطي هماهنگي دستگاه هاي 
انتظامي و فرهنگي براي مقابله و برخورد با اين پديده خانمان سوز بيشتر 
از قبل اهميت پيدا كرده است، هماهنگي اي كه مي تواند به خانواده ها اين 
اطمينان را بدهد كه مي توانند بدون هيچ دغدغه اي فرزندانشان را راهي 
ورزشگاه ها كنند، بدون اينكه آسيبي متوجه آنان باشد. اما در حال حاضر 
چنين شرايطي براي ورزشگاه هاي كشور حاكم نيست و يك نوجوان كه 
هدفش تماشاي فوتبال و لذت بردن از ورزش است، در معرض آسيب هايي 

است كه مي تواند ضربات جبران ناپذيري به آينده وي بزند. 
به همين خاطر نهادهاي انتظامي و متوليان ورزش كشور و به خصوص 
فوتبال بايد در مقابله ب��ا ناهنجاري هاي اجتماعي مانند مواد مخدر كه 
در سطح استاديوم ها رو به گسترش است، شدت عمل بيشتري نشان 
دهند و با نظارت بيشتر روي سكوها، با فروش و استعمال آن به شدت 
برخورد كنند. اين مسئله به طور قطع مي تواند به كاهش پديده اعتياد 
در استاديوم ها كمك كند. علاوه بر اين باشگاه ها و فدراسيون فوتبال هم 
نقش مهمي در مقابله با اعتياد دارند و مي توانند در اين زمينه تأثيرگذار 
باشند. به هر حال باشگاه ها كه پسوند فرهنگي را نيز يدك مي كشند، 
بايد در زمينه فرهنگ��ي قوي تر از قبل براي مبارزه ب��ا مواد مخدر وارد 
عمل شوند، اين مسئله به خصوص در كانون هواداران باشگاه ها اهميت 
ويژه اي پيدا مي كند. انتخاب رابط هواداران با باشگاه كه به ليدر معروفند، 
بايد بر اساس ضوابط اخلاقي و فرهنگي صورت بگيرد و اين اجازه داده 
نشود تا هر شخصي در اين بخش فعاليت كند، قطعاً حضور ليدرهايي 
كه سلامت رفتاري و كاري شان، تضمين شده اس��ت، مي تواند از بروز 
آسيب هاي اجتماعي روي س��كوها جلوگيري كند. فدراسيون فوتبال 
و باشگاه ها همچنين با تدوين برنامه هاي آموزش��ي براي هواداران در 
زمينه آسيب هاي مواد مخدر كه مي تواند در جريان مسابقات اجرا شود، 
به كاهش اين آسيب اجتماعي كمك كنند تا فضاي ورزشگاه ها به سمت 
سالم س��ازي پيش برود و خانواده هاي بيش��تري بتوانند بدون دغدغه 

فرزندانشان را براي تماشاي مسابقات راهي استاديوم كنند.

صدا و س�يما قصد كوتاه آمدن از مواضع خود و 
پرداخت حق طبيعي ورزش از پخش مسابقات 
را ندارد. مسئله اي كه جلسه روز گذشته را نيز 
بي نتيجه گذاشت. جلسه اي متشكل از نمايندگان 
مردم در خانه ملت، نماينده صدا و سيما،  وزارت 
ورزش و همچنين مديران دو باشگاه پرسپوليس 
و اس�تقلال كه در اين راس�تا ذي نفع هستند. 
صدا و سيما بعد از سال ها بي توجهي به پرداخت حق 
ورزش از پخش مسابقات، طي چند سال گذشته با 
هزار و يك اهرم فشار، حاضر به پرداخت مبلغي بسيار 
ناچيز شده است. مبلغي كه در مقايسه با آنچه كه در 
دنيا بابت پخش مسابقات ورزشي پرداخت مي شود، 
تفاوت فاحشي دارد. اما برخلاف تلاش فراوان وزارت 
ورزش و فوتبالي ها، اين رقم هرگز به شكلي كه بايد 
پرداخت نشده است. اين در حالي است كه چندي 
پيش وزي��ر ورزش و جوانان صحبت هايي را مطرح 
كرد كه براي ورزشي ها به خصوص تيم هاي فوتبال 
اميدوار كننده بود. س��لطاني فر گف��ت كه با رئيس 
رسانه ملي جلساتي را برگزار كرده ايم هدفمان اين 

است كه در يك رابطه برد – برد حق پخش تلويزيوني 
را محقق كنيم: » در صحبت هايي با علي عسگري، 
رئيس سازمان صدا و سيما داشتم، گفتم كه پرداخت 
حق پخش به معناي كم كردن درآمدهاي سازمان 
صدا و سيما نيست. يك ظرفيت خيلي خوبي از جهت 
درآمد در اين بخش وجود دارد، منطق حكم مي كند 
كه با همكاري همديگر از اين ظرفيت استفاده كنيم. 
خوش��بختانه رويكرد صدا و سيما، علي عسگري و 
معاونان شان نيز به اين قضيه مثبت و خوب بود و در 
جلسات برگزار شده چارچوب توافقنامه اي را تنظيم 

كرديم كه فكر مي كنم به زودي آن را امضا كنيم.«
   اميدي كه نا اميد شد

صحبت هاي وزير و وعده امضا توافقنامه حق پخش 
تلويزيوني ميان صدا و س��يما و ورزش كافي بود تا 
بار ديگر بذر اميد در دل اهال��ي ورزش به خصوص 
فوتبال كه همواره حس��اب ويژه اي روي حق پخش 
باز مي كنند، كاشته شود. در همين زمينه صبح روز 
گذشته جلسه اي سه جانبه ميان برخي از نمايندگان 
مجلس شوراي اسلامي، مسئولان فدراسيون فوتبال، 

مديران دوباشگاه پرسپوليس و استقلال و نمايندگان 
تلويزيون شامل قائم مقام صداوسيما و مدير شبكه 3 
با محوريت حق پخش فوتبال در ساختمان مجلس 
شوراي اسلامي برگزار شد. جلسه اي كه با اعلام تنفس 
به دور دوم هم كشيد، اما باز هم خبر خوشايندي در 
پي نداش��ت و بي نتيجه باقي ماند. آنهم در حالي كه 
تصميم فوتبالي ه��ا براي گرفتن حق خ��ود در اين 
نشست جدي تر از هميشه بود؛ چراكه همانطور كه 
پيشتر رئيس فدراس��يون نيز بدان اشاره كرده بود، 
اگر حق پخش تلويزيوني براي فوتبال محقق نشود 
تيم هاي تراكتور س��ازي، پرسپوليس و استقلال  كه 
تا 31 ژانويه مهلت دارند دچار مشكل خواهند شد. 
مشكلي كه طولي نمي كشد كه گريبان ديگر تيم هاي 
فوتبال كشور را نيز يك به يك خواهد گرفت! چراكه 
نه فقط طرفين به جمع بندي خاصي نرسيدند، كه 
اختلافات نيز بالا گرفت. به ط��وري كه قائم مقام و 
مدير شبكه 3 در قسمت اول جلس��ه اعلام كردند، 
صداوسيما پولي ندارد تا براي حق پخش به فوتبال 
بپردازند. مسئله اي كه با واكنش مديران دو باشگاه 

پرطرفدار پايتخت همراه بود. به طوريكه طاهري و 
افتخاري در مقابل اين موضع گيري گفتند كه بيشتر 
از اين نمي توانند اجازه پخش بازي هاي تيم شان از 
تلويزيون را بدهند. بعد از بي نتيجه ماندن دور دوم 
جلسه نيز فوتبالي ها بار ديگر اعلام كردند با توجه به 
پرداخت نشدن حق پخش تلويزيوني هيچ علاقه اي به 
پخش بازي هاي فوتبال از طريق صداوسيما ندارند و 
نمايندگان مردم در مجلس بايد تصميم جدي در اين 
خصوص اتخاذ كنند، در غير اين صورت اجازه پخش 

مسابقات را نخواهند داد. 
   اين داستان ادامه دارد. . . 

علي مطهري، نايب رئيس مجلس كه يكي از حاضران 
در اين جلسه بود با بيان اينكه همه حق پخش را قبول 
دارند، گفت كه به دليل اختلافات تصميم گيري به 
جلسه بعدي موكول شده است: » روز گذشته نيز اراده 
رفع مسئله حق پخش تلويزيوني مسابقات فوتبال در 
بين مسئولان ورزشي و رس��انه ملي ديده شد. در 
خصوص ميزان پرداختي ها و غيره نكاتي وجود دارد 
كه با توجه به مشكلات مالي، بايد به فرمول مناسبي 
براي حل آن دست يابيم. پخش تلويزيوني مسابقات 
امكان تبليغات مناسب و كسب درآمدهاي بيشتري 
را براي رس��انه ملي و امكان جذب تبليغات داخل 
استاديوم ها و كسب درآمد براي فدراسيون فوتبال 
را به وجود آورده است. اين درآمدها از طريق امكانات 
طرفين است، اما ميزان درآمد صداوسيما بيشتر از 
طرف مقابل است. در همين راستا ديروز گام رو به 
جلويي براي دستيابي به راهكار دراز مدت براي اين 
مشكل برداشته شد، اما به نتيجه قطعي در اين راستا 
دست نيافتيم و به دليل اختلاف نظرها در مورد نحوه 
پرداخت حق پخش مسابقات ورزشي تصميم گيري 

نهايي به جلسات آتي موكول شد.«
   حكميت تشخيص مصلحت نظام

عدم توافق دوباره صدا و سيما بار ديگر پاي تشخيص 
مصلحت نظام را به ميان آورد. آنهم درحالي كه به 
گفته فاطمه ذوالقدر، عضو هيئت رئيس كميسيون 
فرهنگي مجلس، وزارت ورزش حتي حاضر است در 
صورت عدم همكاري صدا و سيما براي حق طبيعي 
ورزش، به دريافت درآمد حاصله از تبليغاتي كه در 
فواصل هر ست يا نيمه مسابقات پخش مي شود، 
اكتفا كند: »س��ال 80 موضوع تعيين تكليف در 
خصوص حق پخش تلويزيوني مسابقات فوتبال 
به مجمع تش��خيص مصلحت نظام ارس��ال و در 
پاسخ عنوان ش��د كه حق پخش مسابقات بايد از 
سوي صداوسيما به وزارت ورزش پرداخت شود. 
با اين وجود اما در جلسه روز گذشته نيز مقرر شد 
تا مجدداً مسئله حق پخش تلويزيوني مسابقات 
فوتبال از مجمع تشخيص مصلحت نظام استعلام 
شود تا معلوم شود نظر آنها به قوت خود باقي است يا 
خير. لذا نتيجه اين موضوع در تصميم گيري نهايي 

تأثير مستقيمي خواهد داشت.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

مقام هاي فوتسال براي طاقچه خانه هاست
فوتسال ايران از جمله رشته هاي ورزشي 
مظلوم كشور است. رشته اي كه به رغم به 
دس��ت آوردن عناوين و مقام هاي بزرگ 
بين المللي همچنان مورد بي مهري است. 
حالا كار به جايي رسيده كه حتي صداي 
عباس ترابيان هم بالاخره درآمد. رئيس 
كميته فني و توسعه كميته فوتسال مي گويد: »ظاهراً در مملكت 
ما مقام و بهترين هاي دنيا در فوتس��ال براي طاقچه هاي خانه ها 
هستند، شما ببينيد در مراسم تجليل از برترين هاي فوتبال سال 
گذشته كوچك ترين اثري از فوتس��ال با مدال برنز جام جهاني و 
طلاي قهرماني آسيا نبود. اينجا بازيكنان و تيم ها براي خودشان 
عنوان كسب مي كنند و بعد به تاريخ سپرده مي شوند. فدراسيون 

براي فوتسال كاري نمي كند.«

دايي جامعه شناس مي شود
علي دايي، س��رمربي تيم فوتبال سايپا كه 
چندي پي��ش در آزمون دكتري ش��ركت 
كرده بود، در اين آزمون قبول ش��د و حالا 
منتظر نتيجه مصاحبه اش است تا به ادامه 
تحصيل در مقطع دكتري بپردازد. دانشگاه 
دايي در شرق تهران واقع است و به زودي او 
تحصيلش را در رشته جامعه شناسي ورزشي آغاز خواهد كرد. دايي 
درباره دليل انتخاب رشته جامعه شناس��ي براي ادامه تحصيل گفته 
است: »من از لحاظ شخصي و فردي مي خواهم جامعه شناسي ورزشي 
را بخوانم. مي خواهم ديدگاه هايم بازتر شود و به مسائل روز دنيا آشناتر 
بشوم. خودم اين رشته را دوست دارم و دوست دارم اگر بشود به جامعه 
در قسمت ورزش كمك كنم. جامعه ما دغدغه هاي بزرگي دارد، به خاطر 

همين و عشق و علاقه اي كه داشتم اين رشته را انتخاب كردم.«

معارفه نيمار كنار برج ايفل؟
س��تاره برزيلي به ادعاي منابع معتبر خبري در پاريس، قرارداد رسمي 
222 ميليون يورويي خود را با پاري سن ژرمن منعقد كرده است. مراسم 
معارفه نيمار در پاريس بيشتر شبيه به يك نمايش و اجراي نمايش قدرت 
است و قطري ها براي اين مراسم هزينه زيادي كرده اند. عربستان و امارات 
در بخش ورزشي تلاش زيادي كردند تا قطر همچون پروژه حمايت مالي 
از بارسلونا در ماجراي خريد نيمار هم شكست بخورد اما الخليفي در اين 
مورد سربلند و موفق ظاهر شده است. منابع خبري فرانسوي از جمله 
اكيپ و اكسپرس همچنين لوموند مطمئن هستند كه قرارداد رسمي 
نيمار و پاري سن ژرمن يك هفته پيش منعقد شده و اين مراسم در ايفل 
كاملًا نمايشي و نمادين است. به همين دليل كم كم بايد كنار نام نيمار 

نوشت: بازيكن برزيلي تيم فوتبال باشگاه پاري سن ژرمن. 
------------------------------------------------------------

۷ سال حبس قابل خريد در انتظار رونالدو
دادگاه بدوي كريستيانو رونالدو پس از برگزاري اولين جلسه غير علني 
به خبرنگاران از حكم حداقلي هفت س��ال حبس قاب��ل خريد خبر داد. 
كريستيانو رونالدو به بيش از 14 ميليون و 700 هزار يورو فرار مالياتي متهم 
شده و پرداخت اين رقم با احتساب جريمه ديركرد و حكم مجرميت دادگاه 
عالي مادريد به مرز 140 ميليون يورو خواهد رسيد. اين رقم نجومي البته با 
توجه به حضور رونالدو در سازمان هاي مردم نهاد و كمك او به خيريه هاي 
متعدد اسپانيايي با معافيت مالياتي قابل توجهي همراه خواهد شد و پيش 
بيني مي شود در حكم نهايي رقمي كمتر از 30 ميليون يورو به چشم بخورد. 
حبس كريس امكان پذير نيست و او به عنوان يك شهروند پرتغالي مقيم 
اسپانيا با ويزاي كار مي تواند حكم حبس خود را با انتخاب يكي از دو راه كار 

رايگان و داوطلبانه يا پرداخت جريمه نقدي خريداري و برطرف كند. 

شيوا نوروزي

سعيد احمديان

صدا و سيما باز هم زير بار پرداخت حق ورزش نرفت

فوتبال در آفسايد صدا و سيما!

مايلي كهن پرسپوليسي، حامي استقلال شد!
حضور محمد مايلي كهن پرسپوليسي در تمرين استقلال شايد در نگاه اول 
عجيب باشد، اما وقتي اين حركت نوعي هم پيماني عليه يك دشمن مشترك 
باشد، ديگر نمي شود تعجب كرد. او در تمرين عصر دوشنبه استقلال حاضر 
شد و ادعا كرد كه آمده تا از استقلال در برابر حكم ظالمانه فدراسيون دفاع 
كند. در روزهاي اخير منصوريان و مايلي كه��ن در دو جبهه مختلف عليه 
فدراسيون فوتبال و به خصوص شخص محمدرضا ساكت، دبيركل فدراسيون 
موضع انتقادي تند گرفته اند و شمش��ير را از رو عليه مس��ئولان آن بسته، 
منصوريان در اين ديدار از شاگردي مايلي كهن و افتخار به اين شاگردي گفت 

و اينكه محمد آقا اگر قرار باشد حق كسي را بگيرد، اين كار را مي كند. 

جعفر كاشاني

كارشناس فوتبال

دنيا حيدري
   گزارش

تيم اميد واليب��ال ايران با هدايت خوان س��يچلو ب��ا غلبه بر تيم 
ملي واليبال چين ب��ه عنوان پنجم رقابت ه��اي واليبال قهرماني 
آسيا دست يافت. شاگردان س��يچلو كه با شكست ناباورانه مقابل 
اندونزي ميزب��ان مس��ابقات از راهيابي به جمع چه��ار تيم برتر 
مسابقات بازمانده بودند، براي به دست آوردن عنوان پنجمي دو 
بازي حساس مقابل استراليا و چين برگزار كردند كه بعد از غلبه بر 

استراليا، ديروز به مصاف چين رفتند، حريفي كه يك بار در برابر آن 
شكست خورده بودند، اما حكايت اين بازي متفاوت بود و شاگردان 
جوان سيچلو موفق شدند يكي از بهترين تيم هاي آسيا را با نتيجه 
سه بر يك شكست دهند و عنوان پنجمي آسيا را به دست آورند، 
هرچند كه هنوز حسرت شكست مقابل اندونزي و از دست رفتن 

فرصت قهرماني پابرجاست.

اميدهاي واليبال روي سكوي پنجم آسيا

تقدير هاشمي از عليپور
كيومرث هاشمي، رئيس كميته ملي المپيك ظهر ديروز در ديدار با رضا 
عليپور، قهرمان سنگ نوردي جهان از او تجليل كرد. هاشمي با اشاره به 
اهميت مقام به دست آمده از سوي عليپور گفت: »عليپور با نشان دادن 
قابليت هاي خود ثابت كرد كه ورزشكاران كشورمان در تمامي عرصه ها 

پتانسيل به دست آوردن موفقيت را دارند.«

انتظار مدال داشتم
محمدنبي رضايي، قايقران كانوي ايران پس از كسب مدال برنز رقابت هاي 
جهاني آبي هاي آرام گفت: »با توجه به اينكه در مراحل مقدماتي به عنوان 
نفر اول صعود كرده بودم، اين انتظار را داشتم كه مدال بگيرم. روز مسابقه 
تايم ها و ركوردها آنطور كه فكر مي كرديم نبود، چراكه در شرايط طوفاني 

پارو زديم، اما انگيزه ام براي فينال و كسب مدال زياد بود.«

اميدوارم حسن زاده برگردد
مهران حاتمي، سرمربي تيم ملي بسكتبال با ابراز اميدواري نسبت به 
بازگشت محمد حسن زاده به تيم ملي گفت: »اميدوارم شرايط مهيا 
شود و او به تيم بازگردد. هر بازيكني ممكن است مرتكب اشتباه شود، 
من نمي خواهم زياد در اين خصوص صحبت كنم، فقط مي خواهم كه 

مشكلات برطرف شود و او به جمع ما اضافه شود.«

مي خواهم كاريكاتور ياد بگيرم
شنيدن حرف هاي بانوي مدال آور تكواندوي ايران در مس��ابقات المپيك، بعد از چند هفته 

پرحاشيه  و بيماري جالب توجه اس��ت. كيميا عليزاده پس از درخشش در رقابت هاي 
جهاني و كسب مدال نقره، سر از بيمارستان درآورد و مصدوميت جسمي و روحي او 
اينقدر بالا گرفت كه حتي خبر خداحافظي اش هم قوت گرفت، حالا اما گفته مي شود 
كيميا بايد چيزي حدود يك سال از ميادين دور باشد تا سلامت كامل خود را به دست 

آورد. عليزاده بعد از چند هفته سكوت در خصوص آخرين وضعيت خود و برنامه هايش 
در اين يك سال پيش رو گفت: »اول بايد دنبال آسيب هايم بروم و آنها را درمان كنم، 

بعد به تمرينات برمي گردم، مي خواهم علاوه بر تمرينات سبكي كه براي دور 
نماندن از تكواندو انجام مي دهم به كلاس نقاش��ي هم بروم و كاريكاتور ياد 
بگيرم. با نقاشي بيگانه نيستم، قبلًا سياه قلم كار كرده ام، نقاشي مي تواند 
به لحاظ روحي و رواني كمك شايان توجهي برايم باش��د.« وي با اشاره به 
برنامه هاي آينده اش براي بازگشت به شياپ چانگ افزود: »با استادم صحبت و 
برنامه ريزي كردم كه براي مسابقات آسيايي 2018 اندونزي خودم را برسانم، 
بعد از  آن هم براي المپيك آماده مي شوم، البته بايد طول مدت درمانم كامل 
شود تا بتوانم به شرايط مسابقه برگردم، فعلاً بدنسازي را به صورت خيلي 

سبك آغاز كرده ام تا حدي كه بتوانم خيلي زود به شرايط قبل برگردم.«

فريدون حسن
  منهاي فوتبال

شورا و كادر فني كشتي فرنگي پشت عبدولي!
در فاصله اندك تا رقابت هاي جهاني كشتي پاريس تركيب تيم ملي كشتي فرنگي و حضور سعيد 

عبدولي در وزن 75 كيلو با حاشيه هاي زيادي روبه رو شده است. در حالي كه بنا به گفته رسول 
خادم، رئيس فدراسيون كشتي نفرات برتر رقابت هاي انتخابي به عنوان ملي پوشان كشتي 
معرفي مي شدند، عبدولي بنا به دلايل گوناگون در اين مسابقات شركت نكرد تا پيام بويري 
فاتح رقابت اين وزن شود، اما اعمال سليقه از سوي شوراي فني و كادر فني تيم ملي كشتي 

فرنگي باعث شد تا يك بار ديگر در اين وزن رقابت انتخابي اين بار با حضور عبدولي برگزار 
شود. مسابقات آغاز شد، اما كشتي گيراني كه در رقابت هاي انتخابي اول شركت 

كرده بودند حاضر به رويارويي با عزيز دردانه شورا و كادر فني نشدند تا عبدولي 
ملي پوش شود و آنها راهي كميته انضباطي! حالا بهرام مشتاقي، عضو شوراي 
فني كشتي فرنگي با حمايت از عبدولي ناآماده مي گويد: »بي انضباط ها جايي 
در تيم ملي نخواهند داشت. هيچ كشتي گيري نمي تواند شرط و شروط 
بگذارد. درست است كه عبدولي آمادگي بدني مناسبي ندارد، اما اگر قرعه 
خوبي نصيبش شود با توجه به قوانين جديد مي  تواند صاحب مدال شود!« 
علي اشكاني، سرمربي تيم ملي هم گفت: »عبدولي با تأييد پزشكي در 

انتخابي شركت نكرد و ما دوباره اين فرصت را به او داديم، او در رقابت هاي 
جهاني هم با اينكه شرايط خوبي نداشت براي كشور مبارزه كرد!«


